
Ajuntament de Castelló

Acta del Consell Municipal del Districte Est

Nº d'Acta: 12

Caràcter de la sessió: Ordinària

Data de la sessió: 27. març . 2018

Hora inici/fi: 20:31 / 21:35

Lloc: Av. Germans Bou, 27 baix

Membres assistents:

ALICIA BRANCAL MAS 
Mª CARMEN RIBERA SORIANO
BEGOÑA CARRASCO GARCÍA
JOSEP MANEL VEDRÍ MICHAVILA 
VICENTE ERNESTO ROS BRANDON
VICENTE BLÁZQUEZ GONZÁLEZ
ESTEBAN ADELL BOIX
ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT
TERESA LLOPIS RAMBLA
NURIA SOLSONA SORRIBES
NOEMI SANCHIS FERRIOLS

Membres absents: 

IGNACIA LORITE MARTÍNEZ
VICENT GRAU REIG
FERNANDO SOS GARCÍA
JULIO TENA FORTANET 
JOSÉ MIGUEL REBOLLO DE LA ROSA 
MILTON TRIGOSO ROJAS
VICTORIA GARCÍA LÓPEZ
VICKY AMORES HEREDIA
PEDRO MATÍAS LÓPEZ GARCÍA
JOSEFA DIONISIA PÉREZ VÁZQUEZ
PILAR CAÑADA SÁNCHEZ
CARLES SALES PASCUAL

Presidenta (Compromís)
Vicepresidenta (Regidora PSPV)
Regidora (P.Popular)
Persona (Compromís)
Persona (Castelló Moviment)
A VV Rafalafena
A VV Bulevard. Vicente Blasco Ibáñez.
A VV Rafalafena dels Tarongers 
AMPA CP Mare Vedruna
AMPA CP Lluis Revest
AMPA IES El Sos Baynat

Veïna (Alcaldia)
Vecino (Alcaldia)
Veí (Ciutadans)
Persona (P Popular)
Persona (PSPV) (*)
Persona (Ciutadans)
A VV Gumbau
A VV Doctor Marañón i Adjacents
AMPA CP Blasco Ibáñez
AMPA CP Bernat Artola (*)
AMPA CP Mestre Canós
AMPA IES Penyagolosa

(*) Excusa absència

Secretari:
JORGE AHÍS GAVALDÁ



Per la senyora Presidenta s'obri la sessió amb els assumptes que figuren en l'orde
del dia:

1r.- Aprovació de l'acta de la sessió anterior: 19.desembre.2017

S'aprova per unanimitat dels membres assistents.

Queda pendent prendre possessió del càrrec de vocal, el senyor Pedro Matías
López García al ser absent en esta sessió.

2n.- Informe de la Presidenta.

La senyora presidenta, en primer lloc, informa  del següent:

S'enviarà per correu electrònic a cada membre del Consell un informe emés per la
Direcció de Servicis Urbanístics, Infraestructures i Sostenibilitat sobre el mapa de l'arbratge
del Districte Est. En ell apareix una relació de tots els arbres que hi ha en cada carrer del
Districte, les operacions de manteniment i, criteris i calendari de poda.

De  la  campanya  de  dinamització  comercial,  promoguda  per  la  Regidoria
d'Innovació, Ocupació i Creativitat Ciutadana, amb el títol “Castelló Ciutat Bella”. L'objectiu
d'esta campanya és la dinamització comercial, posant en valor la ciutat de Castelló a la
primavera, per mitjà de la decoració de tota la ciutat amb flors. Se'ls ha passat, també per
correu electrònic, a tots els membres del Consell, informació detallada respecte d'això.

Del començament de la segona fase dels Pressupostos Participatius. Esta segona
fase consistirà en la realització d'unes reunions de districte. Estes reunions s'organitzaran
des  del  Negociat  de  Participació  Ciutadana  i  tindran  lloc  una  en  cada  districte  per  a
prioritzar les propostes vinculades a cada un d'ells. La reunió en el Districte Est serà el
pròxim dia 5 d'abril a les 18 hores, en la Tinència d'Alcaldia Est, situada en l'Av. Germans
Bou, 27 baix. Es pot consultar les propostes presentades per al seu districte i participar en
la  consulta  ciutadana  sobre  els  Pressupostos  Participatius  de  2018  en  la  web:
decidim.castello.és

En segon lloc, la senyora presidenta comenta alguns dels assumptes plantejats en
el passat Consell de data 19/12/17, i que s'han anat contestant pels diferents departaments
municipals:

Al senyor Reboll – contesta el Negociat de Mobilitat Urbana

- que el carril bici recentment habilitat, en el tram que transcorre del carrer Columbretes, Av del Mar
a carrer Pablo Iglesias, s'està utilitzant com a pas de vianants, amb el perill que això suposa. Se
sol·licita que se senyalitze degudament com a pas exclusiu de ciclistes.

R/.Se reforçarà la senyalització pintant més marques de bicicleta.

A la senyora Solsona – contesta el Negociat de Mobilitat Urbana

-  Amb relació  a  un  accident  ocorregut  uns  dies  arrere  en  el  carrer  Governador,  entre  carrer
Tarragona i carrer Adoberies, sol·licita es col·loquen unes fites en la vorera (on no aparquen) per a
impedir que es pugen a la mateixa.

R/  En  un  principi  no  és  procedent  col·locar  fites  en  la  vorera,  ja  que  només  són  perquè  no
estacionen  els  vehicles  no  de  contenció.  Ja  s'està  fent  alguna  actuació,  com  modificar  el
sincronisme dels semàfors del carrer Tarragona, de manera que hagen de parar i iniciar la marxa,
reduint-se així la velocitat. Una altra actuació, és la de modificar els carrils de circulació, de manera
que no hagen de canviar els dos, causa principal dels accidents. I també, prohibir que el carril del
centre puga girar a l'esquerra cap al carrer Adoberies, amb la ratlla contínua.

A la senyora Solsona – contesta el Negociat de Control Urbanístic.

- Amb relació a la caiguda del mur del carrer Governador provocada pel fort vent, es sol·licita que
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es revise pels Tècnics Municipals el  mur del  carrer  Císcar  25,  per a evitar  una altra  possible
desgràcia.

R/ Consta expedient O.E. 28042/17 en el que s'ha emés un informe tècnic respecte al mur del
solar situat en el carrer Císcar cantó Av. Germans Bou 18, de data 10/01/18, en el que fa constar
que “aparentment es troba en bon estat i no porta perill d'afonament”.

A la senyora Solsona – contesta la Direc. de Servic. Urbaníst. Infraestruc. i Sostenibilitat.

-  Se  sol·licita  informació  sobre  els  esdeveniments  ocorreguts  possiblement  entre  el  2  i  3  de
desembre  en  el  Parc  Rafalafena,  en  el  que  van  haver-hi  desperfectes  en  l'escala  de  marbre
d'accés a la passarel·la i si s'han reparat ja els mateixos, ja que en estos moments és inaccessible
el pas.

R/ Es va tindre notícia dels fets que s'indiquen i es va poder comprovar que la causa van ser uns
cilindres de formigó que es van tirar per una de les passarel·les del parc. No es té constància de
qui va ser el causant ni la Policia Local ens ha passat part d'atestats sobre el mateix. S'ha procedit
a  tancar  la  zona  i  s'han  encarregat  les  peces  de  pedra  trencades  per  a  la  seua  posterior
col·locació. Està prevista la reparació per a la tercera o quarta setmana de febrer, en funció de
quan estiguen les peces a disposició de les Brigades Municipals.

3r.- Precs i preguntes

Intervé  Esteban Adell  Boix.  El  senyor  Adell  proposa que es cree un grup de
Whatsapp, entre els membres del Consell,  amb la simple finalitat de poder confirmar, a
través de l'aplicació, l'assistència dels mateixos a les reunions. D'esta manera els membres
podrien saber si hi haurà quòrum o no per a la reunió abans d'assistir, i per tant el poder
estalviar-se el desplaçament a la mateixa. Després d'una breu deliberació i per unanimitat
dels membres assistents, s'acorda crear el dit grup, però només per als membres de la
Junta, i no del Consell, ja que en este últim sempre hi ha quòrum. El grup ho crearà la
senyora Presidenta i en ell no estarà inclòs el senyor Secretari.

Intervé Begoña Carrasco García. La senyora Carrasco es disculpa davant dels
membres  del  Consell  per  no  poder  assistir  amb  més  assiduïtat  a  les  reunions,
principalment per motius d'agenda i personals. La seua assistència a les reunions és com a
Regidora, del Grup Popular, i encara que ella haguera volgut que li substituïra una altra
persona, segons el Reglament Orgànic pel qual es regixen estes reunions, només podria
substituir-la un altre regidor del seu grup polític.

Intervé Josefa Dionisia Pérez Vázquez. La senyora Pérez, la qual hi ha excusat
la seua absència, ha enviat escrit al senyor secretari amb les peticions següents:

-Sol·licita la revisió dels semàfors que confronten amb el carrer Rafalafena i carrer
Columbretes, just davant de la Piscina Provincial,  ja que es posa en verd els quatre al
mateix temps i no hi  ha possibilitat  ni tan sols de creuar els xiquets per dos dels seus
semàfors ja que el temps de canvi de color entre l'un i l'altre és molt curt i tot això comptant
amb que cap cotxe, inclús davant dels agents de mobilitat, es passe el semàfor en ambre,
sobretot a primera hora del matí.

-Sol·licita es revise el semàfor que travessa el carrer Rafalafena amb la del Centre
de Salut, perquè els cotxes es passen el semàfor i hem de torejar amb els conductors dia
rere dia.



-Sol·licita la presència d'Agents de Mobilitat Urbana per a les hores d'entrada i
eixida del Col·legi Bernat Artola.

La  senyora  presidenta  comenta  respecte  d'això  que  es  va  a  sol·licitar  al
departament  de Mobilitat  Urbana,  propostes  de mesures de pacificació  del  tràfic  en la
contornada dels col·legis i instituts d'este Districte.

-Sol·licita més parcs infantils en este Districte, ja que només comptem amb un que
està davant de la Piscina Municipal confrontant amb Rafalafena, Illots i Bulevard Vicente
Blásco Ibáñez… és prou xicotet per a la quantitat de xiquets que hi ha; el que hi ha en el
carrer Rafalafena és per a xiquets més majors i no tots els xiquets poden fer ús d'ell.

-Sol·licita que es posen llums prop del pipi-can de l'auditori,  ja que a la nit  és
impossible accedir a ell amb els gossos ja que no es pot veure, per tant tampoc es pot
arreplegar les defecacions dels animals.

-Sol·licita la col·locació de més papereres, rodejant el parc de l'auditori per on està
el carril bici, ja que els que tenen animals no poden anar amb les seues defecacions durant
quasi un quilòmetre, fet que fa que no les arrepleguen o les tiren per qualsevol costat.

- Recomana més sancions per als propietaris dels gossos que no arrepleguen les
seues defecacions; cada dia hi ha més.

-Finalment pregunta si hi ha alguna manera de prohibir, sancionar o conscienciar
els  pares  que entren els  gossos al  col·legi  quan vénen  a arreplegar  als  seus fills.  La
senyora presidenta comenta respecte d'això que és la direcció del centre la que hauria
d'encarregar-se d'estes qüestions.

Intervé Teresa Llopis Rambla. La senyora Llopis exposa les propostes següents:

En el cantó de l'Av. Casalduch amb carrer Mare Vedruna, just davant del quisco
de l'ONCE, hi ha ubicat una jardinera de manera que s'estretix el pas considerablement en
la vorera. A més d'açò, atés que l'estant del quiosc està a l'altura del cap dels xiquets mes
xicotets, hi ha el risc que estos es colpegen amb la mateixa. Es proposa desplaçar  dita
jardinera uns centímetres perquè no estiga just davant del quiosc i es guanye espai en la
vorera.

S'hauria d'incrementar, més si és possible, la neteja per mitjà de la neteja amb
aigua, dels carrers Ramón Lull, Mare Vedruna i adjacents.

En l'encreuament del carrer Guitarrista Fortea amb carrer Santa Cruz de Teijeiro,
estan les  voreres  rebaixades  i  pintades  com a pas de persones amb discapacitat,  no
obstant això no  hi ha pintat pas de vianants, per la qual cosa s'hauria de pintar.

En la plaça de l’Espigol,  únicament hi ha dos passos de vianants, en dos dels
costats  de  la  plaça,  i  a  més  a  més,  ambdós  tenen  escassa  visibilitat  i  donen  lloc  a
situacions de risc, per la qual cosa haurien de fer-se més visibles, i  augmentar el seu
numere en els dos costats de la plaça en què actualment no estan pintats.

El pas de vianants que hi ha en l'Av. Chatellerault, just abans de la rotonda, hauria
de ser de tipus elevat, com el que hi ha en la mateixa avinguda davant del parc Geòleg
Royo, ja que a pesar que hi ha senyals que avisen del pas d'escolars (que per cert estan
entre arbres i quasi no es veuen), els cotxes arriben al pas de vianants a una velocitat
excessiva, sent habituals les situacions de risc, frenades, etc.

Donat els problemes de circulació que es produïxen en els veïns del col·legi Mare
Vedruna, es proposa que s'estudie implantar el sistema “kiss and ride” en les zones de
càrrega  i  descàrrega  de  la  contornada,  tal  com  ja  s'ha  fet  en  la  zona  de  càrrega  i
descàrrega del carrer Santa Cruz de Teijeiro.  Esta iniciativa, consistix a instal·lar senyals
específics en les zones de càrrega i descàrrega en què es permeta la parada de vehicles
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entre les 8:45 - 9:15 i les 16:45 - 17:15, i sense violar cap norma, perquè els xiquets i
xiquetes baixen dels cotxes, (especialment els més majors que entren sols en el col·legi),
d'esta manera que es facilita la rotació en els espais de parada. S'adjunta foto.

I no havent-hi més assumptes que tractar s'alça la sessió, sent les vint-i-una hores
i  trenta-cinc  minuts,  estenent-se  d'ella  la  present  acta  firmada  per  la  Presidenta  i  el
Secretari.

(Document firmat electrònicament al marge.)
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